

Title (en)
Lockable vertical blind.

Title (de)
Verriegelbare Senkrechtmarkise.

Title (fr)
Store vertical verrouiable.

Publication
EP 0315036 A2 19890510 (DE)

Application
EP 88117806 A 19881026

Priority
DE 3737707 A 19871106

Abstract (en)
The vertical blind or small awning (1) includes a fixed, rotatably mounted winding shaft (6), on which a blind cloth (7) is fixed by one edge. The front edge of the blind cloth is connected to a fall bar (8). Underneath the winding shaft (6), on both sides of the paid-out blind cloth, there extend two guide rails (11, 12) in which guiding carriages (9) run. On these guide rails (9) are mounted either the fall bar (8) - directly - or two support arms and a deflection roller, the fall bar being attached to the free ends of the support arms. To prevent the carriages being lifted by a gust of wind, at least one guiding carriage (9) is assigned a locking mechanism (17) which is controlled by the actuation of the blind. The locking mechanism (17) has three operating states, of which one is connected when the blind is paid out, another when the blind is retracted and a third when the blind is to be secured against an upward movement. The change between the various operating states is effected by correspondingly changing the direction of movement. <IMAGE>

Abstract (de)
eine Senkrechtmarkise oder -markisolette (1) enthält eine ortsfeste, drehbar gelagerte Wickelwelle (6), auf der ein Markisentuch (7) mit einer Kante befestigt ist. Die Vorderkante des Markisentuches ist mit einer Fallstange (8) verbunden. Unterhalb der Wickelwelle (6) erstrecken sich beidseits des ausgefahrenen Markisentuches zwei Führungsschienen (11, 12), in denen Führungsschlitten (9) laufen. An diesen Führungsschienen (9) sind entweder die Fallstange (8) unmittelbar oder zwei Ausfallarme und eine Umlenkrolle gelagert, wobei an den freien Enden der Ausfallarme die Fallstange angebracht ist. Um ein Anheben der Schlitten durch eine Windböe zu verhindern, ist wenigstens einem Führungsschlitten (9) ein Rastgetriebe (17) zugeordnet, das durch die Betätigung der Markise gesteuert wird. Das Rastgetriebe (17) weist drei Zustände auf, von denen der eine beim Ausfahren der Markise, ein anderer beim Einfahren der Markise und ein dritter eingeschaltet ist, wenn die Markise gegen eine Aufwärtsbewegung gesichert werden soll. Der Wechsel zwischen den verschiedenen Zuständen geschieht durch entsprechendes Wechseln der Bewegungsrichtung.

IPC 1-7

E04F 10/06; E06B 9/20; E06B 9/209

IPC 8 full level

E04F 10/06 (2006.01); **E06B 9/40** (2006.01); **E06B 9/82** (2006.01); **E06B 9/86** (2006.01); **E06B 9/90** (2006.01)

CPC (source: EP)

E04F 10/0607 (2013.01); **E06B 9/40** (2013.01); **E06B 9/82** (2013.01); **E06B 9/86** (2013.01); **E06B 9/90** (2013.01); **E04F 10/0648** (2013.01);
E04F 10/0655 (2013.01)

Cited by

WO2008090577A1; EP1127996A3; EP1319795A3; EP0915214A1; NL1007445C2; EP0801185A3; EP1947289A3; IT201800007818A1;
EP1319795A2; WO2004048715A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0315036 A2 19890510; EP 0315036 A3 19890607; DE 3737707 A1 19890524

DOCDB simple family (application)

EP 88117806 A 19881026; DE 3737707 A 19871106